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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 14 maart 2019 

 
“Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene vergadering.” 

 

Aanwezige effectieve leden: Heidi Bottu, Roel Bauduin, Roger Engelbosch, Mark 
Hanssens (ondervoorzitter), Joëlle Hauglustaine, Ingrid Hofkens, Marcel Jonckers 
(voorzitter), Isabelle Meerkens, Caroline Meyers, Raf Nilis, Toby Uyttendaele, 
Annemie Van Aerschot, Tom Van Elst, Alexander Vandermeulen, John 
Vankeijenberg, Roger Wouters  (16/21) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Peter Claessens (omgevingsambtenaar), 
Berty Goudriaan (milieudienst), Chris Strijckmans (Groen), Jan Vancollie (N-VA),  

Verontschuldigde effectieve leden: Filip Bolleire, Ingrid De Tandt, Huig Deneef, 
Maria Tollet 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Paul De Cort (schepen), Marc Ylen 
(SP.A), Tim Mallants (Tienen Vooruit) 

Niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Roger Daenen 

Niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Theo Herbots (Open VLD), 
Helena Kinnaert (CD&V), Joël Dereze (Vlaams Belang) 

oOoOoOo 

Voor de start van de vergadering werd nog even de procedure voor het afhandelen 
van de MAR verslagen overlopen.  Het verslag wordt eerst naar de leden van het 
dagelijks bestuur, stad en milieudienst gezonden, ter eerste goedkeuring.  Daarna 
wordt het verspreid.   
Op de volgende algemene vergadering gebeurt een definitieve goedkeuring.   
Eventuele gevraagde correcties of opmerkingen worden dan nog opgenomen in het 
nieuwe verslag van die lopende vergadering. 

Het verslag werd goedgekeurd zonder verdere inhoudelijke opmerkingen. 

1. Statuten en afsprakennota 

Er werden nog aanmerkingen gemaakt over de regels over het schorsen van MAR- 
leden bij aanhoudende en niet-verontschuldigde afwezigheid, en over een aantal 
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termen die in het huishoudelijk reglement nog steeds gebruikt worden.   
Zo is er bijvoorbeeld sprake van een ‘secretaris’, een functie die al een hele tijd geen 
invulling meer kent bij gebrek aan een kandidaat hiervoor.  Deze secretaris zou een 
aantal logistieke taken op zich nemen en ook voor verslaggeving van de 
vergaderingen zorgen. Sommige leden pleitten voor het behoud van deze functie, 
maar suggereerden tegelijkertijd dat deze geen vaste persoon hoeft te zijn. 
De regel dat het aantal niet-stemgerechtigde leden maximaal de helft van het aantal 
stemgerechtigde leden mag bedragen, wordt geschrapt.  Dit moet toelaten dat alle 
politieke partijen vertegenwoordigd in de gemeenteraad en andere raden van de stad 
ook een afvaardiging naar de MAR kunnen sturen.  
Het dagelijks bestuur bekijkt opnieuw de nodige aanpassingen, deze worden daarna 
in een latere algemene vergadering ter stemming voorgelegd. 

2. Dagelijks bestuur 

Er zijn geen nieuwe kandidaten om toe te treden tot het dagelijks bestuur.  De vijf 
bestaande leden (Marcel Jonckers, voorzitter; Mark Hanssens, ondervoorzitter;  
Ingrid Hofkens; Annemie Van Aerschot & Roger Wauters) worden via applaus 
bekrachtigd. 

3. Omgevingsvergunning Tiense Suiker (TS) 

Enkele MAR-leden hebben betreffen de nieuwe omgevingsvergunning een 
onderhoud gehad met directieleden van de Tiense Suikerraffinaderij, waarbij ze 
toelichting hebben gekregen over de milieumaatregelen die TS neemt.  Het is 
duidelijk dat TS heel wat moeite doet om problemen rond uitstoot, lawaaihinder, 
geurhinder, transport etc. grondig aan te pakken. Vier punten blijven echter tot 
vandaag problematisch. 

Geurhinder.  Op jaarbasis mag de geurhinder zich gedurende maximaal 2 % van de 
tijd voordoen.  Dit valt moeilijk te kwantificeren, omdat de hinder vaak erg lokaal 
voorkomt en door weersomstandigheden kan de duur van deze hinder enorm 
variëren.  De geurhinder die zich bij aanvang van het seizoen 2018 heeft 
voorgedaan, zou het gevolg zijn van de grote watertoevoer in de installatie, een 
betere reiniging van leidingen na het seizoen zou hieraan kunnen verhelpen.  
Om de geurhinder vanuit de bezinkingsvijvers te milderen, werden volgende 
maatregelen genomen.  Een kleine vijver, eerste in het circuit, werd bedekt met 
zeshoekige afdekplaatjes, deze beletten het vrijkomen van de geur.  
Door het schoonmaken van de bieten op het veld, is veel minder waswater nodig. 
Bovendien worden voortaan de ‘bietenstaartjes’ uit het waswater gefilterd, waardoor 
er minder organisch materiaal naar de vijvers afgevoerd wordt, en er dus minder 
anaerobe vergisting optreedt.   
De pH van het vijverwater wordt nu neutraal gemaakt (t.o.v. zuur - <7 – voorheen), 
wat ook een remmend effect zou hebben op de vergistingsprocessen die geurhinder 
veroorzaken. 

Neonicotinoïden.  In de bietenteelt wordt nog steeds gebruikgemaakt van de 
neonicotinoïde  insecticiden, die een grote negatieve impact hebben op de populaties 
van bestuivers en dus ook op hun predatoren.  Deze neonicotinoïden zitten in de 
zaadomhulling en bieden langere tijd bescherming tegen insectenvraat.  Door deze 
methode is het sproeien van neonicotinoïden gedurende de teelt niet meer 
noodzakelijk.  Daarenboven zijn er strenge regels over de toegelaten wisselteelten 
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(voor verdere info zie ook http://www.vilt.be/neonics-in-suikerbieten-bieden-niet-altijd-
een-uitkomst).  Deze neonicotinoïden worden daarom voorlopig nog toegelaten in de 
bietenteelt, de bietenteelt zou zonder insectenbestrijding in onze regio en klimaat niet 
mogelijk zijn. 

Gebruik van steenkool als energiebron.  Tijdens de campagne wordt 80 % van 
nodige warmte gehaald uit de verbranding van steenkool (cokes).  Gezien de 
bijzonder grote CO2-uitstoot bij de verbranding van steenkool (vs. stookolie of gas die 
hiervoor minder slecht scoren), blijft dit gezien de klimaatverandering een belangrijk 
aandachtspunt naar de toekomst. 

Geluidshinder.  Er werd tijdens de vergadering ook aangehaald dat er, om 
geluidshinder naar de Potteriewijk en het Begijnhof te beperken, eventueel een extra 
geluidswerende muur zou worden geplaatst.  Gezien de beperkte ruimte hiervoor, en 
het beschermd statuut van het Begijnhof, lijkt het voorlopig weinig waarschijnlijk dat 
deze muur er zal komen. 

Een advies naar TS wordt verder uitgewerkt.  Het wordt een grotendeels positief 
advies met de nodige bemerkingen. 

4. Project vergroening schoolomgeving 

Er werd voorgesteld om hiervoor een kleine kerngroep van ‘trekkers’ te vormen 
(zodat niet steeds andere personen zich in de materie hoeven in te werken).  De rol 
van de MAR in dit project is in eerste plaats sensibiliseren en het wegwijs maken van 
de scholen.  Zij kunnen daarna door een MOS-team (provincie Vlaams-Brabant) 
verder geholpen worden bij de concrete aanpak van de vergroening.  Ook werd 
gesuggereerd dat het RLZH als partner hierin kan fungeren.  Zij hebben reeds 
ervaring op dit terrein.  De MAR zal zich dus beperken tot het bijwonen van de 
vergaderingen met Tiense scholen (via de preventiedienst) op het stadhuis en tot 
doorverwijzingen. 

5. Lezing Jenny De Laet 

Deelnemers vonden het een boeiende lezing, met heel wat concrete en praktische 
tips.  De erg beperkte opkomst hiervoor (ook vanuit de MAR) was echter bijzonder 
jammer.  Ook het bereiken van de jeugd bij dit soort activiteiten blijft bijzonder 
moeilijk. 

6. Grote lenteschoonmaak 

Deze vindt plaats op zaterdag 16 maart.  Een totaal van meer dan 330 deelnemers 
hebben zich ingeschreven (een honderdtal meer dan bij vorige editie), waaronder 
ook enkele MAR-leden. 

7. Boskap langs Kluizenaarspad 

Bij werken op het terrein van de Citrique langsheen het toeristische fietspad 
‘Kluizenaarspad’ gebeurden een aantal kappingen  zonder vergunning.  Hiervoor 
werd intussen al een pv opgemaakt.  
Vanuit de MAR zal aan de Citrique gevraagd worden om hier toch nog een ruime 
groene buffer te voorzien.   Een gedeelte daarvan zou kunnen via het statuut van 

http://www.vilt.be/neonics-in-suikerbieten-bieden-niet-altijd-een-uitkomst
http://www.vilt.be/neonics-in-suikerbieten-bieden-niet-altijd-een-uitkomst
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tijdelijke natuur.  Omdat het Kluizenaarspad gelegen is tussen een industrie- en 
KMO-zone, is deze groene zone in essentie echter niet beschermd. 

8. Herinrichting Vianderdomein 

De vraag werd gesteld hoever het staat met de plannen rond de natuurlijke aanleg 
van de tweede vijver.  Deze werd een paar jaar geleden voorzien in de 
verbeteringswerken voor de Viander.  Het voorstel omvatte versterkingen van de 
oevers, groene zones met oevervegetatie en eventuele vlonders voor de hengelaars.  
Er wordt ook opgemerkt dat de huidige verlichting op het domein nefast is voor 
vleermuizen, want die is veel te sterk naar bomen en brugjes gericht.  De verlichting 
langsheen de vernieuwde weg naar de brasserie is wel correct uitgevoerd (met 
amberkleurige lichten).   
Er wordt gesuggereerd hierover in overleg te gaan met het RLZH, een belangrijke 
partner in het renovatieproject van het Vianderdomein. 
De realisatie van deze plannen hangt uiteraard af van de budgetten die de stad voor 
leefmilieu gedurende de komende vijf jaar voorziet, en welke projecten de stad 
gedurende deze periode wil ondersteunen. De MAR zal het probleem met de 
verlichting voorleggen aan de technisch uitvoerende dienst (TUD) van de stad, in de 
hoop dat dit op korte termijn opgelost wordt. 

9. Film ‘Het laatste ijs’ 

De mogelijke voorstelling van deze documentaire met daaraan gekoppeld een 
tijdelijke tentoonstelling zal verder bekeken worden. 

10. Inspiratiedag tuinieren 

Dit evenement zou plaatsvinden op de site van de volkstuintjes in Grimde op zondag 
2 juni.  Dit is een samenwerking tussen buurtgroen Tienen 
(http://buurtgroentienen.be/wiezijnwe/) en VELT.  Over de aard van een mogelijke 
deelname van de MAR werd nog niet definitief beslist. Ondertussen werd besloten dit 
niet te laten doorgaan bij gebrek aan voldoende deelnemers. 

11. Groenplan stad Tienen 

De schepen van leefmilieu verklaarde vroeger reeds positief te staan tegenover de 
ontwikkeling van een groenplan of bomenplan (dit plan richt zich op de vergroening 
van de stad, niet de buitengebieden).  De MAR wil graag bijdragen tot de realisatie 
hiervan.  Net als voor het hierboven genoemde Vianderdomein geldt ook hier dat de 
realisatie afhangt van de beleidsplannen van het huidig stadsbestuur. 

12. Rioleringen 

Een hemelwaterplan voor de regio komt er in elk geval, in het kader van het 
strategisch project Getevallei, een samenwerking van de Provincie Vlaams Brabant 
en het RLZH (https://www.rlzh.be/getevallei/projecten/strategisch-project-
getevallei/4545).  Hierbij wordt een globaal plan rond hemelwater uitgewerkt, met als 
aandachtspunten o.a. erosie, buffering, maar ook kansen voor natuur … 

In Tienen zijn er nog meerdere gekende knelpunten rond open riolering.  De aanpak 
hiervan is opnieuw een budgettaire kwestie.  De suggestie wordt gedaan dat er ook 

http://buurtgroentienen.be/wiezijnwe/
https://www.rlzh.be/getevallei/projecten/strategisch-project-getevallei/4545
https://www.rlzh.be/getevallei/projecten/strategisch-project-getevallei/4545
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vanuit de MAR een prioriteitenlijst zou worden gemaakt, waarbij we ervoor blijven 
ijveren dat deze ook effectief op de agenda van het bestuur geplaatst worden. 

13. Vliegcircuits Goetsenhoven en windmolenpark 

Door de gekozen inplanting van de windmolens langsheen het tracé van de E40 
zouden een aantal van de bestaande vliegcircuits niet meer gebruikt kunnen worden 
aangezien enkele windmolens op het traject van de circuits liggen. Dit kwam ter 
sprake tijdens het overlegplatform rond het vliegveld van Goetsenhoven. Op dit 
ogenblik is het voor de vliegclubs niet duidelijk wat de gevolgen concreet zullen zijn. 
Er wordt op gewezen dat het Directoraat-Generaal van de Luchtvaart (DGLV) een 
advies zal moeten formuleren. Indien het aantal bruikbare circuits kleiner zal worden, 
dan zal dit leiden tot grotere hinder voor een deel van de omliggende woonkernen. 
Dit probleem verdient zeker verder aandacht en opvolging. 

 

 

Verslaggeving: Mark Hanssens 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Belangrijk! 

Er zijn voor 2019 algemene vergaderingen voorzien op volgende data: 14 maart, 4 
april vervangen door bestuurs- / werkvergadering, 2 mei verschoven naar 9 mei, 6 
juni, 5 september, 3 oktober, 7 november en 5 december. 

 

Verbruik vrijetijdscentrum: 3 flessen bruisend water, 1 fles plat water, 2 flessen 
fruitsap 


